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H. de Rooij 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Geachte mevrouw De Rooij, 
 
Op 11 februari 2025 ontvingen wij uw vragen over Voorjaarsnota en Grijswatersysteem. 
Hierbij geven wij u onze reactie: 
 
Scenario uitwerking voorjaarsnota ‘25 
Op 15 januari 2025 tijdens de beeldvormende bijeenkomst over de financiële kaders en 
vervolgens tijdens de commissievergadering bcf op 22 januari, heeft het DB opgehaald 
welke scenario's en uitwerkingen het AB graag zou willen ontvangen voorafgaand aan 
de besprekingen over de voorjaarsnota. Daarover heeft de fractie van de Partij voor de 
Dieren de volgende vragen: 
 
Vraag 1. 

1. Klopt het dat maar een aantal Fracties, minder dan de helft, hebben 
aangegeven behoefte te hebben aan een scenario uitwerking waarbij de 
ambities/doelen omlaag gaan? En Klopt het dat de meerderheid van de fracties 
heeft aangegeven een uitwerking van een scenario te willen waarbij zo aan de 
knoppen wordt gedraaid dat er gedaan kan worden wat nodig is om de 
ambities/doelen te halen en wendbaar genoeg te zijn voor de toekomst? 

2. Waarom werd dan in de vergadering van 22 januari 2025 door het DB 
voorgesteld juist een  scenario uit te werken waar geen meerderheid voor lijkt te 
zijn (ambities/doelen omlaag) en niet het scenario waarvoor een meerderheid 
juist wel interesse heeft getoond (ambities/doelen behalen)? Hoe reflecteert het 
DB hierop? 

3. Waarom wordt er niet een scenario uitgewerkt waarbij de doelen/ambities juist 
verhoogd worden om te kunnen doen wat nodig is voor het verbeteren van de 
waterkwaliteit (incl. halen van de KRW afspraken, en strikte toezicht en 
handhaving op lozingsvergunningen) en het verbeteren van het watersysteem. 
Veel fracties hebben immers aangegeven zich zorgen te maken over of we 
genoeg doen en snel genoeg om de komende veranderingen in te perken en 
aan te kunnen als waterschap.  
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Antwoord 
Het DB geeft er de voorkeur aan om onderwerpen in samenhang te bespreken. Deze 
vraag wordt daarom in afwachting van het gesprek met het AB over de financiële 
beleidskaders en de Voorjaarsnota 2026 nog niet beantwoord.  
 
Vraag 2 

1. Is het DB het met ons eens dat bij de voorgestelde uitwerking van scenario’s 
niet alleen de directe kosten meegenomen moeten worden, maar ook de 
risico’s en een kosteninschatting daarvan voor de maatschappij om in elk geval 
door het AB een weloverwogen afwegen te kunnen maken tussen de 
scenario’s? 

2. Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 
Ja. Het DB streeft naar een integrale afweging.  
 
Vraag 3 
Wanneer in het waterschapsgebied sneller maatregelen dan wel meer maatregelen 
nodig zijn, dan er momenteel geld of mankracht beschikbaar is, vindt de fractie van de 
Partij voor de Dieren dat dat kenbaar gemaakt moet worden aan de inwoners en 
ondernemingen in het gebied. Ook vinden we dat het waterschap hen duidelijk 
scenario’s moet kunnen schetsen wat vertraging van werkzaamheden dan wel 
onvoldoende maatregelen nemen nu betekent (in termen van risico’s en 
maatschappelijke kosten) evenals wat het zou kosten om wel de benodigde 
maatregelen te nemen. Op deze manier kan opgehaald worden hoe kosten (vertaald in 
belasting) en risico’s in het waterschapsgebied tegen elkaar worden afgewogen.  

1. Vindt het DB dit ook?  
2. Zo nee, waarom niet?  

 
Antwoord 
Het DB geeft er de voorkeur aan om onderwerpen in samenhang te bespreken en 
politieke discussies niet via artikel 58-beantwoording te laten verlopen. Deze vraag 
wordt daarom in afwachting van het gesprek met het AB over de financiële 
beleidskaders en de Voorjaarsnota 2026 nog niet beantwoord.  
 
Grijswatersysteem standpunt 
Omdat schoon drinkwater uit grond- en oppervlaktewater steeds schaarser wordt is het 
essentieel dat we andere oplossingen zoeken om onze waterbehoefte (ook op lange 
termijn) te kunnen vervullen. Slechts een fractie van het dagelijkse waterverbruik van 
huishoudens is voor consumptie. Het grootste deel gebruiken we om het toilet door te 
spoelen, de was te wassen en te douchen. Een aanzienlijk deel hiervan zouden 
huishoudens kunnen opvangen door het toepassen van grijswatersystemen. In België 
is  een grijswatersysteem bij nieuwbouw verplicht. 
 
Vraag 4 
Is het DB het met ons eens dat het toepassen van grijswatersystemen ook in 
Nederland onze wateropgave helpt? 
 
Antwoord 
Ja. Het DB ziet zeker voordelen, maar voor een brede toepasbaarheid van 
grijswatersystemen op een grotere schaal is nog nader onderzoek gewenst. Daarom 
wordt gestart met pilots, één van die pilotlocaties is Koningswei in Tilburg waar op het 
niveau van een flatgebouw met ca. 360 wooneenheden in 2027 een grijswatersysteem 
zal worden gerealiseerd. Hierbij wordt het douche- en badwater na zuivering 
hergebruikt voor toiletspoeling.  
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Onze rol hierbij is om met meerdere partijen te laten zien wat mogelijk is. Samen met 
de ontwikkelaars van Koningswei, provincie Noord-Brabant, Gemeente Tilburg, 
Brabant Water en De Dommel maken we dit met kennis en co-financiering (subsidies 
en (doel)bijdragen) mogelijk. Onze rol hierbij is het stimuleren en faciliteren van de 
realisatie van grijswatersystemen. Kennis en ervaring op doen over de werking en de 
ervaringen van de gebruikers en laten zien dat het wel kan. 
 
Vraag 5 
Wat is het standpunt van het DB over het actief pleiten bij het rijk, provincies en UvW 
voor een verplichting van toepassen grijswatersystemen bij nieuwbouw, zoals dat in 
België ook is? 
 
Antwoord 
In Vlaanderen is er wel een verplichting om regenwater op te vangen voor het gebruik 
in toiletspoeling en tuinbesproeiing, afhankelijk van de grootte van de woning. Dit is 
echter niet hetzelfde als een verplichting om een grijswatersysteem te installeren. 
Het wordt wel aangemoedigd, vooral in regio's met strengere milieuwetgeving zoals 
Vlaanderen. Grijswater (water van douches, wastafels, enz.) kan hergebruikt worden 
voor toepassingen zoals toiletspoeling en het besproeien van tuinen, wat helpt om het 
verbruik van drinkwater te verminderen. De kennis en ervaring die Waterschap De 
Dommel op doet in pilots (zoals Koningwei), wordt gedeeld in het landelijke netwerk 
van waterpartners (UvW, EFGF) met als doel om barrières weg te nemen en/of deze te 
agenderen op Rijksniveau.   

 
Met vriendelijke groet, 
het dagelijks bestuur, 
 
 
 
E. de Ridder                                                H.J. Kielenstijn 
watergraaf                                                   secretaris 


